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Nr. 4874 din 14.09.2023 

P R O C E S –V E R B A L 
încheiat azi 14 septembrie 2023 

 
Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul comunei Batoş, 

domnul Dumitru Cotoi.  
Primarul comunei Batoş, Cotoi Dumitru, prin Dispoziţia nr. 174/07.09.2023 a convocat Consiliul Local al 
comunei Batoş, judeţul Mures în şedinţă ordinară pentru data de 14.09.2023, ora 13.00. 
 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, ANDONE TEODOR, BÎTA VALERIU-AUREL, BANCIU ELENA, CÎMPEAN 
VASILE-AUGUSTIN, GLIGA IOAN, MARIAN TEODOR-RAUL, TĂMPŞAN EMIL-CORNEL MĂRCUS IOAN, 
ONOFREI DANIELA,  TODEA MARIA, şi URBAN WALTER-MICHAEL. 
ABSENŢI:  FULOP DOMOKOS.  
PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar general Macarie Marcela, doamna şi 
doamna inspector Lepădat Loredana. 

Doamna secretar general - bună ziua domnule primar, doamnelor şi domnilor consilieri locali, sunt 
prezenţi 12 consilieri, astfel potrivit OUG nr. 57/2019 constatăm faptul ca şedinţa este legal constituită. 
Toate punctele înscrise pe ordinea de zi sunt însotite de documentele prevăzute de Codul administrativ. 
Avizele comisiilor de specialittate sunt favorabile.  

În conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre aprobare procesul-
verbal al şedinţei ordinare din data de 31.07.2023, dacă sunt completări, modificări, adăugiri? şi se 
votează în unanimitate cu 11 voturi pentru, 1 absent (Fulop) şi 1 abţinere (Tămăşan) . 

 Domnii consilieri Abos Ferencz şi Bita Valeriu-Aurel îşi anunţă interesul personal cu privire la 
adoptarea unor hotărâri, respectiv punctele 4, 7 şi 9 ale ordinii de zi. Copiii acestora vor beneficia de 
premiile acordate de către consiliul local. 

Doamna secretar general -conform art. 228 alin. (3) din OUG nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ, cu modificările şi completările ulterioare: “Ulterior anunţării interesului personal, consilierul 
local sau judeţean nu mai este luat în calcul pentru cvorumul necesar adoptării hotărârii consiliului cu 
privire la care acesta şi-a anunţat interesul şi nu are drept de vot la adoptarea acestei hotărâri”. 

Doamna secretar general – având în vedere că nu avem cereri pentru această şedinţă punctul 10 
Diverse va deveni punctul 9 al ordinii de zi, se supune la vot ordinea de zi cu modificările aduse, cine este: 
Pentru? Impotrivă? Abțineri?  

 
O R D I N E     D E    Z I: 

 
1. Proiect de hotărâre privind stabilirea modalităţii de valorificare şi a preţului de 

pornire la licitaţie pentru masa lemnoasă din fondul forestier al Comunei Batoş ce 
urmează a fi valorificată de către  Ocolul Silvic Reghin. 

2. Proiect de hotărâre privind delegarea  reprezentanţilor  Consiliului Local al 
comunei Batoş în cadrul Consiliului de Administraţie al unităţii de învăţământ . 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării programului privind 
acordarea de  miere, mere şi suc de mere preşcolarilor şi elevilor înscrişi în 
unităţile de învăţamânt din comuna Batoş pentru anul şcolar 2023-2024 . 

4. Proiect de hotărâre privind alocarea sumei de 23.000,00 lei în scopul premierii 
elevilor care au obţinut rezultate deosebite. 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării şi desfăşurării  ediţiei a  XX- a  a 
„SĂRBĂTORII MĂRULUI”. 
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6. Proiect de hotărâre privind acordarea unui sprijin financiar pentru “ASOCIAȚIA 
SPORTIVĂ VIITORUL BATOŞ” de pe raza UAT Batoş în vederea participării la 
Campionatele Județene de Fotbal precum și sprijinirea dotării cu materiale 
sportive şi participarea la meciuri amicale. 

7. Proiect de hotărâre privind utilizarea fondului de rezervă bugetară constituit 
pentru anul bugetar 2023. 

8. Proiect de hotărâre privind   rectificarea Bugetului Local al Comunei Batoș pe anul 
2023. 

9.  Diverse.  
şi se votează în unanimitate cu 12 voturi pentru şi 1 absent ( Fulop).  
Domnul preşedinte de sedinţă Urban Walter-Michael  – buna ziua tuturor, propun să începem cu 

primul proiect de pe ordinea de zi. 
  
Punctul 1.  

1. Proiect de hotărâre privind stabilirea modalităţii de valorificare şi a preţului de pornire 
la licitaţie pentru masa lemnoasă din fondul forestier al Comunei Batoş ce urmează a fi 
valorificată de către  Ocolul Silvic Reghin. 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – avem lemn de foc pentru populaţie rămas nevândut de anul trecut, 

ocolul silvic ne-a recomandat vânzarea la licitatie, propunerea noastră e de 205 lei/mc, lemn pe picior. La 

licitaţie preţul poate fi mai bun. Licitaţia este organizată de către Direcţia Silvică Mureş. 

Domnul consilier Abos Ferencz – să avem lemn pentru populaţie pentru anul viitor. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – lemnul de foc vândut de ocolul silvic pentru populaţie este la preţ mai 

mic decât am avut noi, accesul este uşor. Va fi şi la Uila lemn pentru populaţie vândut de ocolul silvic la 

preţ de 215 lei/mc, consider că populaţia are de unde să îşi cumpere.   

Domnul consilier Abos Ferencz – cum vinde direcţia lemnul nostru la preţ mai mare? La Uila vor fi mai 

bune lemnele? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – lemnul dacă nu se vinde va rămâne pentru o altă licitaţie. Sunt 

persoane care au cumpărat bonuri şi nu au mai mers după lemne. 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – încă mai sunt de anul trecut lemne rămase nevândute la populaţie, 

accesul a fost foarte greu.  

Domnul preşedinte de şedinţă Urban Walter-Michael  -se supune la vot propunerea executivului, cine 
este pentru, împotrivă, abţineri? şi se votează cu 11 voturi pentru, 1 abţinere (Abos)  şi 1 absent ( Fulop). 

Se adoptă hotărârea nr. 51 din 14.09.2023 privind stabilirea modalităţii de valorificare şi a 
preţului de pornire la licitaţie pentru masa lemnoasă din fondul forestier al Comunei Batoş ce 
urmează a fi valorificată de către  Ocolul Silvic Reghin. 

 
Punctul 2. 

2. Proiect de hotărâre privind delegarea  reprezentanţilor  Consiliului Local al comunei 
Batoş în cadrul Consiliului de Administraţie al unităţii de învăţământ . 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – propun pe domnul Cîmpean Vasile - Augustin şi pe doamna Banciu 
Elena. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – propun pe domnul Abos Ferencz şi domnul Andone Teodor. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Urban Walter-Michael  - se supune la vot propunerea domnului Gliga 

Ioan, cine este pentru, împotrivă, abţineri? şi se votează cu 8 voturi pentru ( Gliga, Banciu, Tămăşan, 
Todea, Băta, Urban, Andone, Cîmpean), 4 abţineri (Abos, Marian, Mărcuş, Onofrei)  şi 1 absent ( Fulop). 

Domnul preşedinte de şedinţă Urban Walter-Michael - se supune la vot propunerea doamnei Onofrei 
Daniela, cine este pentru, împotrivă, abţineri? şi se votează cu 3 voturi pentru (Onofrei, Mărcuş,Marian), 2 
abţineri (Cîmpean, Andone), 6 împotrivă ( Gliga, Banciu, Tămăşan, Todea, Bîta, Urban) şi 1 absent ( 
Fulop). 

 



Se adoptă hotărârea nr. 52 din 14.09.2023 privind delegarea  reprezentanţilor  Consiliului 
Local al comunei Batoş în cadrul Consiliului de Administraţie al unităţii de învăţământ 

 
Punctul 3. 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării programului privind acordarea de  
miere, mere şi suc de mere preşcolarilor şi elevilor înscrişi în unităţile de învăţamânt din 
comuna Batoş pentru anul şcolar 2023-2024 . 

Domnul primar Cotoi Dumitru – vă propun să continuăm acordarea acestor produse elevilor şi 
preşcolarilor.  

Domnul consilier Mărcuş Ioan – ar trebui să avem în vedere tabelul cu propunerile privind lunile de 
acordare a produselor, să nu riscăm să ajungem iarăşi să nu avem de unde să acordăm merele.  

Domnul consilier Tămăşan Emil – la sfârşitul perioadei să acordăm mere, toamna fiecare mai are în 
curte. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – propunerea este ca în lunile octombrie să se acorde suc de mere, 
în noiembrie - mere, în februarie -mere, în aprilie – suc de mere, în mai-suc de mere şi în iunie – miere. 

Domnul preşedinte de şedinţă Urban Walter-Michael - se supune la vot proiectul de hotărâre cu 
propunerile aduse şi se votează în unanimitate cu 12 voturi pentru şi 1 absent ( Fulop). 

Se adoptă hotărârea nr. 53 din 14.09.2023 privind aprobarea implementării 
programului privind acordarea de  miere, mere şi suc de mere preşcolarilor şi elevilor înscrişi 
în unităţile de învăţamânt din comuna Batoş pentru anul şcolar 2023-2024 . 

 
Punctul 4.  

4. Proiect de hotărâre privind alocarea sumei de 23.000,00 lei în scopul premierii elevilor 

care au obţinut rezultate deosebite. 

Domnii consilieri Abos şi Bîta părăsesc sala de şedinţă.  

Domnul consilier Tămăşan Emil – sunt de acord cu premirea performanţei, nominalizările trebuie 

extinse şi la nivelul altor sate, sunt şi în altă parte elevi, sub egida Inspectoratului Şcolar s-a organizat 

chiar la Goreni . Nivelul premierii – elevii cu media 10 au învăţat, efortul făcut a fost deosebit, din punctul 

meu de vedere nu cred că un alt elev care participă la diferite concursuri ar trebui să îl depăşească, ca şi 

nivel de premiere. Avem şi alţi elevi care ar trebui remarcaţi, fiica colegului nostru, Mărcuş Ioan, a făcut 

parte din echipa României care a participat in Brazilia şi a luat locul II la baschet, este o mândrie pentru 

noi. Premianţii să fie nominalizaţi la Sărbătoarea Mărului. Pentru viitor să facem o premiere şcolărească, 

vă propun dacă vom revizui regulamentul să ne limităm la tabere, excursii, case memoriale, îi dăm banii 

şi ce se întâmplă cu el? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – premiem cu bani elevii de media 10 de 3 ani, când ne-am gândit la 

premiere ne-am gândit la învăţământ, dacă veţi fi de acord  propun să treacă cei cu media 10 şi pentru 

ceilalţi să se analizeze.  

Domnul consilier Mărcuş Ioan – să rupem o hotărâre în două? E discrepanţă foarte mare între unul 

care învaţă şi unul care face repetiţii, să ne gândim ce putem face. Suntem într-o situaţie foarte proastă.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – propun să amânăm proiectul de hotărâre pentru următoarea şedinţă.  

Domnul preşedinte de şedinţă Urban Walter-Michael - se supune la vot propunerea de amânare şi se 

votează în unanimitate cu 10 voturi pentru. 

 

Se reîntorc în sala domnii consilieri Abos şi Bîta. Se crează discuţii, schimburi de replici între domnii 
consilieri Abos şi Andone. 

Doamna secretar general – terminaţi vă rog frumos cu jignirile în consiliul local, aveţi un regulament, 
vă rog să îl respectaţi, e valabil pentru toată lumea. Jignirile de la uşă încolo, treaba voastră.  În 
şedinţele de consiliu păstraţi ordinea şi respectul unul faţă de celălalt. Fiecare ne putem ieşi din sărite şi 
să ne jignim unul pe celălalt, dar nu e corect şi frumos.  

 



Punctul 5. 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării şi desfăşurării  ediţiei a  XX- a  a 
„SĂRBĂTORII MĂRULUI”. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – am propus acest proiect dee hotărâre, cred că şi în acest an veţi fi de 

acord cu cea de a XX-a ediţie a sărbătorii, am propus ca data să fie 8 octombrie, în data de 7 vor avea 

loc diferite competiţii sportive, suma propusă este de 50.000 lei dar nu prea ne încadrăm, dacă doamna 

Lepădat ar mai găsi măcar încă 4.000 lei.  

Doamna inspector Lepădat Loredana – 3.000 găsim.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – e bine şi aşa. Dacă aveţi propuneri, care să implice mari cheltuieli 

peste bugetul alocat. Vor fi aceleaşi activităţi, sportive, muzică uşoară, populară, pe stradă vom avea 

participanţi cu mere, fructe, legume, crescători de animale , aşa ca întotdeauna.  

Domnul consilier Mărcul Ioan – activităţile sportive care sunt sâmbăta  să fie făcute de către asociaţia 

asta nou înfiinţată,ei ştiu ce trebuie să facă, să l-i se acorde lor un minim buget.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – pentru fotbal s-a discutat cu domnii profesori de sport să asigure 

arbitrajul, am dat comandă pentru diplome, cupe pentru a-i putea premia. Vin şi cei cu tenisul de masă, 

ei sunt separat, se organizează ei, se premiază, au un altfel de sistem,  dar la fotbal îi putem lăsa. Şi în 

anii trecuţi domnii profesori au luat copiii pe categorii de vârstă, au avut campionate diferite.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – comercianţii străini trebuie să depună cerere pentru a participa? 

Locul se poate negocia sau este stabilit pentru fiecare unde va sta? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – vor depune cerere la primărie, cei care vor comercializa mâncare să 

deţină documente. 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – o să fie controale, locurile vor fi în funcţie de ce vând, vor avea 

prioritate cei vechi. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – referitor la buget, punctele 4 şi 5, serviciile de sonorizare şi 

muzicale, cine va participa şi aproximativ la ce preţ? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – Voşloban (4000 lei), Mircea Vintilă (3500 lei), Ovidiu Purdea Someş, 

localnici, ansambluri de dansuri populare româneşti, maghiare, ţigăneşti din diferite localităţi ale 

comunei dar şi din afară. Eu nu voi aloca cât voi fi primar din buget 2 miliarde, m-i se pare o risipă de 

bani ca să ai fală că ai avut pe nu ştiu cine în comună.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – anul trecut cei de la noi au fost plătiţi? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – da, acum nu avem bani, am auzit că merg la festivaluri fără bani. 

Fetele care cântă fac parte dintr-un grup folcloric din satul aparţinător şi vin şi cântă, au stabilite 

negative şi se descurcă. O să avem plin programul.  

Domnul consilier Mărcuş Ioan – spune Ică că au folosit scenele noastre şi s-au promovat aici şi să fie 

pe acelaşi principiu că au fost elevii şcolii noastre, au performaţă,  cumva ar trebui recompensaţi, 

încurajaţi, eu aşa aş vedea, cine face un efort, nu l-a pus nimeni să îl facă dar îl face.   

Domnul consilier Abos Ferencz – programul aşa trebuie stabilit să încapă toţi.  

Domnul primar Cotoi Dumitru –Goreniul trebuie să amenajeze căsuţa, să primească oaspeţii şi să facă 

prăjitura. Andone a spus că Goreniul trebuie să facă.  

Domnul consilier Andone Teodor – nu cred că e rândul celor din Goreni, a greşit domnul Andone.  

Domnul consilier Urban Walter-Michael – acum doi ani a fost. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – când s-au discutat ? noi nu putem fi chemaţi? Acum sunt 

stabilite. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – atunci e Dedradul la rând să amenajeze căsuţa. 

Doamna consilier Onofrei Daniela - meniurile calde vor fi asigurate de o firmă?  



Domnul primar Cotoi Dumitru – va fi un guias, ceaon încă nu ştim sigur dar pot să vă spun că 

mâncare va fi şi pentru cei care participă la activităţi sâmbătă. Şi la Festivalul Cepei, pe văi cam astea s-

au făcut de mâncare.  

Domnul consilier Mărcuş Ioan –sponsori nu sunt? Ar trebui să se ocupe cineva să obţină şi nişte 

sponsorizări. Peste tot ăla care se ocupă de organizare desemneză oameni care să facă aşa ceva. 

Normal ar fi trebuit să fie o asociaţie care să se ocupe. Avem atâtea magazine.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – ştiu, am mai avut discuţii cu ei dar când încep să se plângă nu îţi vine 

să mergi.  

Domnul viceprimar Gliga Ioan – nu ştiu la cine să mergi să te rogi să facă o sponsorizare.  

Domnul consilier Mărcuş Ioan –nu e o obligaţie, e o donaţie, o poate deduce din profit.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – am încercat, am mers la început dar după mi-a fost mie groază să 

mai merg la magazin când au început să spună că eu ştiu cât a plătit el la primărie la gunoi. 

Întotdeauna am găssit înţelegere la Liliac şi mulţi cu produse pentru protocol.  

Doamna inspector Lepădat Loredana – am avut acum câţiva ani o sponsorizare, 2500 sau 3000 lei  

de la Magazinul Meşterului dar prin cont de trezorerie.   

Domnul primar Cotoi Dumitru – am avut sponsorizare când a fost domnul Dumitru Fărcaş. 

Data  este bine stabilită?  80% din reuşita sărbătorii depinde de vreme. După ce vom avea hotărârea 

va trebui să ne ocupăm de organizare, invitaţii, afişe. Deschiderea oficială la ora 12, după ce se iese de 

la slujbă? 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – ne trimiteţi şi nouă on-line invitaţiile? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – da.  

Domnul consilier Tămăşan Emil – aşa cum a fost stabilită, a doua duminică din luna octombrie. 

Doamna consilier Banciu Elena – preotul ar putea să facă un rabat de la slujbă, să termine mai 

devreme, tocmai aţi pomenit că se lungeşte programul.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – oficialităţile nu vin mai repede de ora 12.  

Doamna consilier Banciu Elena – la ora 10 ar fi ideal dacă s-ar putea. Se lungeşte, apoi e târziu 

pentru trasul remorcii.  

Domnul consilier Abos Ferencz – oficialităţile vin la ora aia? 

Doamna consilier Banciu Elena – domnule Abos încă nu am terminat, te rog frumos să mă respecţi. 

Nu mai am nimic de zis, mă şi retrag, am mai solicitat, domnul preşeedinte, doamna secretar şi domnul 

primar, hai să impunem un pic de bun simţ, adică fiecare când se trezeşte vorbeşte, în special domnul 

Abos.  

Domnul consilier Abos Ferencz – v-i se pare normal să spuneţi de trei ori consecutiv încă nu am 

terminat? 

Doamna secretar general – luarea şi darea de cuvânt aparţine preşedinteelui de şedinţă,  nu e moral 

şi frumos să interveniţi unul peste celălalt, lăsaţi pe fiecare să îşi termine ideea ce o are de zic, nu cred că 

v-i s-a spus niciodată că are fiecare 2 minute pentru luarea de cuvânt. Fiecare aţi vorbit când aţi vrut şi 

cum aţi vrut.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – prefectul şi preşedintele Consiliului Judeţean respectă ora. Sunteţi 

consilieri, fiecare vom avea invitaţi, va trebui să ne ocupăm de dânşii. Pentru premieere cupluri o să 

avm nevoie de numerar. 

Doamna inspector Lepădat Loredana – stiţi că nu putem ridica din casă fără documente justificative, 

după. Trebuie un stat de plată. 

Domnul preşedinte de şedinţă Urban Walter-Michael- se supune la vot proiectul de hotărâre cu 

propunerea făcută de domnul primar de suplimentare cu 3000 lei a bugetului şi se votează în unanimitate 

cu  12 voturi pentru şi 1 absent (Fulop) .  



Se adoptă hotărârea nr. 54 din 14.09.2023 privind aprobarea organizării şi desfăşurării  
ediţiei a  XX- a  a „SĂRBĂTORII MĂRULUI”. 
 

Punctul 6. 
6. Proiect de hotărâre privind acordarea unui sprijin financiar pentru “ASOCIAȚIA 

SPORTIVĂ VIITORUL BATOŞ” de pe raza UAT Batoş în vederea participării la Campionatele 
Județene de Fotbal precum și sprijinirea dotării cu materiale sportive şi participarea la 
meciuri amicale. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – după cum ştiţi încă la şedinţa trecută am adus în discuţie această 
situaţie, între timp fondatorii asociaţiei au adus toate documentele necesare iar dacă sunteţi de acord să 
putem să le acordăm suma necesară. Au avut deja un meci pe care l-au căştigat, meci fain.  

Domnul consilier Tămăşan Emil – sunt de acord cu sprijinul dar reprezintă comuna sau e cu totul 
altceva?  

Domnul primar Cotoi Dumitru – se numeşte Viitorul Batoş şi desigur că reprezintă comuna. 
Domnul consilier Tămăşan Emil – îi susţinem financiar, nu ştiu dacă trebuie făcut un parteneriat, 

consider că un reprezentant al primăriei ar trebui să fie în conducerea asociaţiei, să nu ne trezim ca şi la 
asociaţia precedentă că e foarte târziu şi s-a ratat toată competiţia. Dacă tot suntem sponsori şi singurii,  
pe tricouri să înscripţionăm Comuna Batoş şi să fie un pic de control asupra activităţii. Să următim şi un 
pic de performanţă.  

Domnul consilier Mărcuş Ioan – asociaţia este deja înfiinţată, are deja o conducere, nu se poate intra 
decât prin hotărâre judecătorească.  

Doamna inspector Lepădat Loredana – o să îşi depună deconturi, exact cum îşi depun cultele, nu ai 
cum să îi cheltui pe altceva decât pe ce e stipulat.  

Domnul consilier Bîta Valeriu-Aurel – transportul se suportă de primărie? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – cu transportul se descurcă ei, au şi alt echipament de la alt sponsor. 

Urmează să se cilindreze terenul, s-a lucrat şi mai trebuie reparaţii la tribună, vestiare, nu s-a mai jucat de 
6 ani. M-aş bucura să se ţină tinerii de treaba pornită. 

Domnul consilier Tămăşan Emil – sponsorul îşi poate pune un panou publicitar la teren, unde se joacă 
meciul.  

Domnul consilier Mărcuş Ioan – ar fi frumos să îi ajutăm mai mult pe copii, să pornească de jos, 
degeaba ai acum o echipă dar când se îmbată 2-3 nu merg la meci. Să ai o pepinieră, în comună sunt 
antrenori profesionişti. 

Domnul consilier Gliga Ioan – trebuie susţinuţi.  
Domnul preşedinte de şedinţă Urban Walter-Michael- se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 

votează în unanimitate cu  12 voturi pentru şi 1 absent (Fulop) .  

Se adoptă hotărârea nr. 55 din 14.09.2023 privind acordarea unui sprijin financiar pentru 
“ASOCIAȚIA SPORTIVĂ VIITORUL BATOŞ” de pe raza UAT Batoş în vederea participării la 
Campionatele Județene de Fotbal precum și sprijinirea dotării cu materiale sportive şi 
participarea la meciuri amicale. 
 
Punctul 7. 

7. Proiect de hotărâre privind utilizarea fondului de rezervă bugetară constituit pentru 
anul bugetar 2023. 

Doamna inspector Lepădat Loredana – se propune utilizarea de 18..000 lei din fondul de rezerva 
pentru realizarea unei balustrade la capelă, aveti atasat devizul. 
Doamna secretar general – si nu avem si cei 53.000 lei pentru Sarbatoarea Marului? 
Doamna inspector Lepadat Loredana -   da, conform hotararii care tocmai a trecut şi astfel se epuizeză 
fondul de rezervă. 
Domnul consilier Abos Ferencz-asta nu se poate imparti in doua voturi, trebuie sa fiu impotriva la cei 
53.000 ca nu vreau sa votez balustrada? 
Doamna consilier Onofrei Daniela – orice propunere pentru buget se supune la vot separat, capitol, 
alineat, sunt doua lucruri distincte. Domnule presedinte va rugam sa supuneti la vot separat.  
 
Domnul consilier Mărcuş Ioan – care este argumentul pentru cei 18.000 lei. 



Domnul primar Cotoi Dumitru –noi am cerut sa revina dar  a spus că nu are ce să revizuiască,  are 
deviz. 
Domnul consilier Mărcuş Ioan – materia prima e umflata. Eu am intrebat cum se vinde teava, am 
intrebat peentru 1 kg de teavaa iar vanzatorul ma intrebat de unde sunt, deci teava se vinde la metru 
liniar nu la kg. Nu  e suficient să isi puna adaos pe manopera? 
Domnul consilier Abos Ferencz – la 2 ml are 1 kg de vopsea, 80 l vopsea, 37 lei kg nu stiu ce vopsea, 
astea sunt devize. Nu văd ce protecţie ar putea să facă ţeava aia la o masina. 1 m de ţeavă e 5 lei iar 
tu mi-o dai la 2 kg cu 10 lei, fara nici un adaos numai transformata. Asta e matematica domnului 
Şulea. Îmi explici cum o transformi? Reclamaţie la curtea de conturi, să caute ăia dacă totul e legal. Eu 
mâine fac o reclamaţie pe devizul ăla, dacă totul e legal nu trebuie să ne fie frică.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – să se supună la vot separat. 
Domnul preşedinte de şedinţă Urban Walter-Michael- se supune la vot propunerea de 18.000 lei şi se 

votează cu 8 voturi pentru, 4 abţineri ( Abos, Marian, Mărcuş, Onofrei ) şi 1 absent (Fulop) .  
Domnul preşedinte de şedinţă Urban Walter-Michael- se supune la vot propunerea de 53.000 lei şi se 

votează cu 12 voturi pentru şi 1 absent (Fulop).  
Domnul preşedinte de şedinţă Urban Walter-Michael- se supune la vot proiectul de hotărâre cu 

modificarile aduse şi se votează in unanimitate cu 12 voturi pentru şi 1 absent (Fulop). 
Se adoptă hotărârea nr. 56 din 14.09.2023 privind utilizarea fondului de rezervă bugetară 

constituit pentru anul bugetar 2023. 
 

Punctul 8. 
8. Proiect de hotărâre privind  rectificarea Bugetului Local al Comunei Batoș pe anul 

2023. 
Doamna inspector Lepadat Loredana – la nivelul acestei rectificari se cuprinde balustrada care tocmai 

ati votat-o de 18.000 lei la capitolul alte cheltuieli locuinte servicii si dezvoltare publica subcapitol alte 
servicii in domeniul locuintelor si serviciilor si dezvoltarii comunale Titlul II Bunuri si servicii reparatii 
curente, tot asa la nivelul acestei rectificari s-a cuprins contractul de finantare pentru infiintarea unui 
centru de colectare prin aport voluntar in comuna Batos, judetul Mures, realizat prin fonduri PNRR in 
suma totala de 4.558.771 lei, se cuprinde in buget cu suma rotunjita atat la partea de venituri cat si la 
partea de cheltuieli. Pe langa aceste modificari se cuprind hotararile pe care tocmai le-ati adoptat, 
programul pentru miere, mere si suc de mere in suma de 19.000 lei, la capitolul asistenta sociala, 53.000 
lei pentru Sarbatoarea Marului si 30.000 lei pentru sport.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – si 10.000 pentru curent, la remiza PSI.  
Doamna inspector Lepadat Loredana – nu am primit nimic la buget, la achizitii ati discutat, nu am 

primit nici o nota de fundamentare sau altceva. Pentru cei 30.000 si 19.000 lei identificam sursa de 
finantare ca fiind, pentru ca trebuie relocat de undeva, 49.000 de la capitolul Locuinte servicii si 
dezvoltare publica de la Titlul II Bunuri si servicii pentru intretinere si functionare. Asta este propunerea 
mea sau daca aveti alte identificari.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – daca fondul de rezerva e gata si mai trebuie inca 10.000 lei, aia de 
unde se iau? 

Doamna inspector Lepadat Loredana-relocam, studiem bugetul.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – de unde nu s-au cheltuit. Dar ce trebuie facut pentru curent? 
Doamna inspector Lepadat Loredana – ceea ce spuneti dumneavoastra e o extindere?  
Domnul viceprimar Gliga Ioan – nu am avut bransament de curent acolo.  

     Doamna inspector Lepadat Loredana-normal aia e investitie, trebuie aprobati indicatorii, ca orice 
investitie, conform Legii 273. Acolo implica mai multe cheltuieli, materiale, ca orice investitie. 
Doamna consilieer Onofrei Daniela – supunerea la vot, noi ne-am abtinut la cea cu 18.000 lei, ori supuneti 
separat ori fara cea de 18.000.  
Doamna secretar general –indiferent cum il veti supune la vot ultima supunere la vot va fi per total 
bugetul.  
Doamna consilieer Onofrei Daniela – oricum a trecut inainte si atunci imi retrag ce am spus.  

Domnul preşedinte de şedinţă Urban Walter-Michael- se supune la vot proiectul de hotărâre cu 
modificările aduse şi se votează în unanimitate cu  12 voturi pentru şi 1 absent (Fulop) .  



Se adoptă hotărârea nr. 57 din 14.09.2023 privind rectificarea Bugetului Local al Comunei 
Batoș pe anul 2023. 

 
Punctul 9.  

9.Diverse. 
Doamna consilier Banciu Elena – domnule presedinte va rog sa imi permiteti sa ma retrag de la 
sedinta intrucat am obiectat si am obiectii in privinta disciplinei sau a indisciplinei care se manifesta si 
atat vreme cat domnul coleg din nou s-a inscris la cuvant imi inchipui ce va ... va rog frumos sa imi 
permiteti. 
Doamna consilier Banciu Elena – paraseste sala de sedinta.  
1. Doamna consilier Onofrei Daniela – cateva rugaminti din partea unor cetateni, ar trebui toaletati 

copacii, pomii care sunt la marginea drumului, la scoala, undeva pe langa biserica, pe Stegi.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – de pe domeniul public. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – da. Sau daca sunt pe domeniul privat anuntati proprietarii. Am mai 
discutat despre largirea podului de la primarie, mai in primavara, s-a promis ca se va face, mai exista ceva 
informatii pe tema asta? O sugestie, tomberoanele alea de langa parc, tot timpul sunt pline, astia de la 
salubritate cu masinile nu prea le pot goli, nu pot fi mutate langa sintetic ca sa se adune acolo, acolo se 
face mai multa mizerie, unde au fost vechile tomberoane.  Daca tot se face asfalt acuma se va marca intr-
un fel drumul? Daca se marcheaza trecerea aia de pieetoni de langa chioscul lui Sulea care coboara direct 
in parc nu ar putea fi marcata acuma undeva dupa pod ca sa poata copiii care vin din Cusma sa poata 
trece in siguranta pe partea cealalta? 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – oricum acolo nu mai este trecere ca nu se mai vede nimica. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – sa se faca trecere sa fie in siguranta pentru copii, altfel trec pe 
oriunde. Am venit intr-o zi de la Tirgu Mures, o domnisoara mergea pe mijlocul benzii, claxonata, nici nu 
s-a ferit. La Batos cand se vine cu apa, intreaba oamenii ca nu a fost de mult? Si daca se poate groapa de 
la pod, daca este asfalt proaspat sa fie astupata.       

2. Domnul consilier Abos Ferencz – in Consiliul de administratie al scolii si anul asta am tinut cont de 
minoritati ca si anul trecut, vad ca numai in discursuri sunt apreciate sau in campanii electorale. 
Regulamentul asta cu acordarea premiilor, noi l-am votat si trebuie sa ni-l asumam, si pe ala din 2022 si 
pe cel cu modificarea. Am vazut ca, comune din judetul Mures dau ghiozdane la copii, Vatava nu cred ca e 
o comuna asa de bogata. A facut domnul primar in sedinta trecuta  o referire la taxa de pasune si daca se 
respecta conditiile, timpul de pasunat, daca se pasuneaza si asa mai departe. Daca se respecta clauzele 
contractuale. Lluna trecuta ati spus ca sunt datornici la taxa de pasune, pana cand? Anul trecut a fost 
datornic si acum e. N-i s-a promis ca la Uila aduceti ceva umplutura, umplutura s-a dus noi suntem asa 
cum suntem, acolo la capela.   

3. Domnul viceprimar Gliga Ioan – vreau sa va aduc la cunostinta, sa va cerem si dumneavoastra 
punctul de vedere cu privire la taxa de pasune, avem  o persoana care are inca datorie la pasune, nu si-a 
platit integral taxa prevazuta in contract, are un efectiv de 300 sau 400 capete oi, are suprafata de 30 si 
ceva de ha. Are ramasita si din 2021, a platit acum 6000 lei dar sunt doar penalitati.  
Domnul consilier Abos Ferencz-   nu e stipulat nicaieri ca el trebuie sa platesca pasunea din subventie.  
Domnul viceprimar Gliga Ioan-mai are datorie vreo 26000 lei, total. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – s-au facut demersurile pentru popriri. 
Domnul consilier Bita Valeriu-Aurel – dar ce facem cu animalele, alea nu sunt de vina.  Subventii s-au luat 
destul de bune. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – domnul dispune de alt teren. Sunt instituite si din partea bancilor. 
Domnul consilier Marcus Ioan – se pune sechestru pe animale.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – conform clauzelor contractuale nu avem decat sa ii reziliem contractul.  
 

Domnul primar Cotoi Dumitru  răspunde 
Toaletarea – trebuie sa asteptam sa cada frunza. Am dus un utilaj la electrician sa taie ce era pe 

casa lui Ujica si acum e nemultumit ca nu au taiat tot dar ei au facut cum a spus el. in curtea omului e 
cam greu. Pe domeniul public facem noi, profitam putin si de nacela. 

Domnul consilier Marcus Ioan – mai este un brad uscat, la Nastasia. 
Domnul consilier Bita Valeriu-Aurel – atatea probleme sunt cu curentul. 



Domnul primar Cotoi Dumitru – se va rezolva cand se finalizeaza lucrarea, va fi un singur fir. Sunt 
si suplimentari de transformatoare. Sunt tuburi pentru poduri. Tomberoanele numai dupa Sarbatoarea 
Marului. Drumurile  care se asfalteaza vor fi marcate, sa fim mai atenti decat data trecuta. O sa anunte 
Iacob cand se va citi apa.  Groapa de pe pod se va umple cu material cand se va turna stratul de uzura. 

Domnul consilier Bita Valeriu -Aurel – la intrare pe strada noastra e un crater mare.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – regulamentul sa il facem sa fie bun dar inainte sa il discutam. Au 

mai fost cu datorie la taxa de pasune dar au venit si au platit. O sa gasim si umplutura pentru capela de la 
Uila. Un necaz la capele sunt locurile de parcare.  

Domnul presedinte de şedinţă, având în vedere faptul că problemele înscrise pe ordinea de zi au 
fost epuizate, vă multumesc pentru prezenţă şi declar închise lucrările şedinţei Consiliului local Batoş.  

 
 

               PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ 
                     CONSILIER LOCAL                                       Contrasemnează, 
               URBAN WALTER-MICHAEL             SECRETAR GENERAL, 
                                                                                              MACARIE MARCELA 


